
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji do spraw EnErgii,  
Klimatu i aKtywów państwowych 
(nr 147)

 z dnia 8 lutego 2023 r.

IX kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





s.s.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwo-
wych (nr 147)
8 lutego 2023 r.
Komisja do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych, obradująca pod 
przewodnictwem posła Marka Suskiego (PiS), przewodniczącego Komisji, roz-
patrzyła: 

– propozycje tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli 
na 2024 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Dariusz Bojanowski pełniący obowiązki wicedyrektor Departamentu 
Środowiska Najwyższej Izby Kontroli i Michał Wilkowicz pełniący obowiązki wicedyrektor Departa-
mentu Gospodarki, Skarbu Państwa i Prywatyzacji Najwyższej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Igor Amarowicz, Agnieszka Nowak 
i Łukasz Żylik – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):

Szanowni państwo, witam serdecznie.
Otwieram posiedzenie Komisji do Spraw Energii, Klimatu i Aktywów Państwowych.
Stwierdzam kworum.
Witam pana Michała Wilkowicza, pełniącego obowiązki wicedyrektora Departamentu 

Gospodarki, Skarbu Państwa i Prywatyzacji Najwyższej Izby Kontroli, oraz pana Dariu-
sza Bojanowskiego, pełniącego obowiązki wicedyrektora Departamentu Środowiska Naj-
wyższej Izby Kontroli. Szanowni państwo, witam wszystkich posłów, naszych legislato-
rów i sekretariat.
Protokoły od 141. do 146. posiedzenia Komisji wobec niewniesienia uwag uważam 

za przyjęte.
Porządek dzisiejszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie propozycji tematów kon-

troli do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli na rok 2024.
Do sekretariatu Komisji nie wpłynęły żadne propozycje. W związku z tym zapytam, 

czy ktoś z państwa ma propozycje przyniesione na dzisiejsze posiedzenie?

Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Tak, tak.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
To bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Panie przewodniczący, proponujemy cztery tematy. Po pierwsze: realizacja inwestycji 
budowy  nowego  bloku  energetycznego  910 MW Elektrowni  Jaworzno  prowadzonej 
przez TAURON Wytwarzanie. Po drugie: realizacja decyzji premiera przez Węglokoks 
S.A i PGE Paliwa w zakresie importu węgla – terminy, koszty, jakość węgla, logistyka. 
Po trzecie: nieproporcjonalny wzrost cen węgla kamiennego w sierpniu 2022 r. z polskich 
spółek węglowych. Po czwarte: przygotowanie Funduszu Modernizacyjnego i zarządza-
nie nim.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dziękuję. Czy ma pan te wnioski na piśmie?
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Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Tak.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
To bardzo proszę.
Czy są jeszcze jakieś inne wnioski?
To też jest pisane na kolanie, pokreślone. Tradycja jest, można powiedzieć, wieloletnia.

Głos z sali:
Przykład idzie z góry.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Pamiętam, odkąd jestem, to zawsze bazgrane poprawki były zgłaszane, ale teraz tylko 
zrobiono z tego aferę, więc pokazuje też nabazgrane.

Poseł Tomasz Piotr Nowak (KO):
Nie nabazgrane. Jedno zdanie jest ładnie napisane.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Pokreślone, błędy. To jak już tak sobie dokuczamy, że wy mówicie, że ja nabazgrałem, 
to ja pokazuję, że wy też bazgrzecie.
Czy są jakieś inne propozycje? Nie widzę. W związku z tym głosujemy.
Kto z pań i panów jest za kontrolą inwestycji budowy nowego bloku energetycznego 

w Elektrowni Jaworzno, prowadzonej przez TAURON Wytwarzanie? Proszę o podnie-
sienie ręki i naciśnięcie guzika. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję.
Bardzo proszę o podanie wyniku. Głosowało 14 posłów. Za – 7, przeciw – 7, nikt się 

nie wstrzymał od głosu. W tym wypadku wniosek nie uzyskał większości, czyli został 
odrzucony.
Ale bardzo proszę panowie.

Pełniący obowiązki wicedyrektor Departamentu Gospodarki, Skarbu Państwa i Prywaty-
zacji Najwyższej Izby Kontroli Michał Wilkowicz:

Przepraszam bardzo, bo chciałem zabrać głos w imieniu Najwyższej Izby Kontroli. 
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałem tylko tak informacyjnie 

podać, że z czterech przedstawionych propozycji tematów trzy są w trakcie kontroli lub 
są zaplanowane. Jeśli chodzi o TAURON Wytwarzanie, to w tej chwili robimy kontrolę 
w zakresie wywiązywania się tego bloku z obowiązków w ramach rynku mocy i tu ewen-
tualnie kontrolę rozszerzymy, jeżeli wyjdą pewne ryzyka związane właśnie z funkcjono-
waniem tego bloku. Natomiast jeśli chodzi o import węgla, ceny węgla, to też jest w tej 
chwili przedmiotem jednej kontroli doraźnej i drugiej kontroli zaplanowanej w tegorocz-
nym planie pracy NIK. Jedynie kwestia zarządzania Funduszem Modernizacyjnym nie 
jest w tej chwili objęta kontrolą lub planem kontroli na bieżący rok.
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Marek Suski (PiS):
Dobrze. W związku z tym w zasadzie głosowanie jest bezprzedmiotowe, ale jeśli państwo 
będziecie chcieli, to będziemy głosować.
To podtrzymujecie państwo te wnioski, które są już w trakcie realizacji?
Głosujemy.
W takim  razie  realizacja  decyzji  premiera  przez  Węglokoks  i Paliwa  w zakresie 

importu węgla? Kto jest? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Dziękuję. Proszę o podanie wyniku głosowania. Za – 10, przeciw – 10, nikt się nie 

wstrzymał.
Wniosek nie został przez Komisję zaopiniowany pozytywnie.
Punkt trzeci, dotyczący nieproporcjonalnego wzrostu cen węgla w sierpniu 2022 r. 

z polskich spółek węglowych. Głosujemy. Kto jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Panowie mówią, że to też kontrolują.
Jeśli mamy wynik, proszę o podanie. Za – 10, przeciw – 10, nikt się nie wstrzymał.
Wniosek nie uzyskał akceptacji Komisji.
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Ostatnie. Przygotowanie Funduszu Modernizacyjnego i zarządzanie nim. Bardzo pro-
szę. Głosujemy. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Bardzo dziękuję. Proszę o podanie wyniku. Za – 11, przeciw – 10, nikt się nie wstrzymał.
Wniosek został zaakceptowany przez Komisję.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Zamykam posiedzenie komisji. Dziękuję.


